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نوربخش: خانه موسيقى منفعل نيست
در نشست خبرى مدير عامل مطرح شد

فريدون جنيدى در گفتگو با صبا

بنياد نيشابور همچون جويى 
به كار خود ادامه مى دهد

فريدون جنيدى در سنين 
جوانى و بر اثر اتفاقى كه 
در كلاس «فرهنگ ايران» 
عيســى صديقى افتاد 
تصميم گرفت تمام انرژى 
خود را در جهت توجه به 
ميراث گذشتگان و زبان آبا 
و اجدادى ايرانيان بگذارد. 

فريدون جنيدى زبان شناس نامدار ايرانى سال هاست 
در يك اتاق كوچك با نام بنياد نيشــابور به پرورش 
جوانان ايران دوست كه به فرهنگ ايرانى علاقه دارند، 
مى پردازد و تمام اين كار ها را هم به صورت افتخارى و 
بدون چشم داشت مالى انجام مى دهد؛ به همين بهانه 

گپى با او داشته ايم كه در ادامه مى خوانيد: 

نشست خبرى حميدرضا نوربخش، مدير عامل خانه موسيقى ايران در حالى روزگذشته 
در ساختمان اين خانه برگزار شد كه بخش عمده اين جلسه به بحث و نظر درباره ماجراى 

تعطيلى كلاس هاى موسيقى فرهنگسراها اختصاص پيدا كرد.
حميدرضا نوربخش، خواننده و مدرس شناخته شده آواز در آغاز اين نشست، گفت: در يك 
سال گذشته يك سرى فعاليت هاى روتين خانه موسيقى را طبق سنت هر ساله پيگيرى 
كرديم؛ مثل پيگيرى مطالبات عمومى موسيقيدانان، مسائل مالى و بيمه و... نشست هايى 
هم در يكشنبه هاى پايان هر ماه برگزار مى كنيم كه اعضاى خانه در آن شركت مى كنند 

و مباحث كلى موسيقى را مورد ارزيابى قرار مى دهند.
نوربخش در ادامه با اشاره به اينكه سطح تعاملات خانه موسيقى با دولت قبلى تقريباً به 
صفر ميل كرده بود، گفت: در دولت جديد ســعى كرديم تعاملى سازنده و پيگير داشته 
باشيم و رابطه تقريباً قطع شده خانه موسيقى و دولت را احيا كنيم. ما سعى كرديم در اين 
يك سال و اندى كارهايى زيربنايى را با مشاركت دولت انجام بدهيم و بخش هايى از آن 
هم انجام شده، ولى به دليل مشكلاتى كه وجود دارد، بخش هايى هم به ثمر نرسيده است.

او در ادامه با اشاره به رابطه و تعامل خانه موسيقى و پيروز ارجمند اشاره كرد و گفت: در 
خانه موسيقى نشست هايى را داشتيم كه مدير دفتر موسيقى هم به طور متناوب در آن 
حضور دارند. او درباره رايزنى هاى خانه موســيقى با متوليان دولتى گفت: رئيس جمهور 
محترم در جلسات متعدد خود با هنرمندان از واگذارى امور اجرايى دولت به هنرمندان 
خبر داده بود، ما هم در حال تلاش براى اين امر هستيم. ما مى خواهيم نظارت را به سمت 

خانه موسيقى بياوريم، چه در زمينه آموزش و چه در زمينه آثار هنرى.
مدير عامل خانه موسيقى ايران با اشاره به اينكه تا شش، هفت سال پيش بحث آموزش 
در خانه موسيقى رسيدگى مى شــد، گفت: در مورد آموزش ما خيلى تخصصى برخورد 
مى كرديم و شــوراهاى فعال بسيارى داشتيم.از موســيقيدانان صاحب سبك استفاده 
مى كرديم ولى متهم شديم به يك سو نگرى و... متأسفانه در اواخر دولت نهم و اوايل دولت 

دهم بحث آموزش به كلى از خانه موسيقى گرفته شد.
نوربخش اين نويد را داد كه بحث آموزش به طور كلى به خانه موســيقى محول مى شود 
و گفت: بحث آموزش براى ما بسيار مهم اســت، چون معتقديم وضعيت فعلى آموزش، 
وضعيت مناسبى نيست. نوربخش در ادامه درباره بحث بيمه هنرمندان گفت: متأسفانه 
الان حدود يك سالى است كه بيمه هنرمندان متوقف شده و تنها كسانى مى توانند از بيمه 
برخوردار شوند كه قبلاً بيمه شدند. دليل بدهى چند ده ميلياردى دولت قبلى به تأمين 

اجتماعى يك سال است كه هيچ هنرمندى بيمه نشده است. 
يكى ديگر از نكاتى كه اين خواننده آواز ايرانى مطرح كرد، تأسيس كانون خوانندگان پاپ 
در خانه موسيقى است. نوربخش توضيح داد كه خوانندگان پاپ گله مند بودند و بالاخره 

امسال آن ها هم براى خود صاحب كانونى در اين صنف شدند.

نوربخش در ادامه گفت: از كارهاى خوب ديگرى تشكيل شوراى مشورتى بود كه منجر به 
برگزارى فستيوال موسيقى تهران در عمارت مسعوديه شد. اميدواريم اين مسئله باعث 
بهبود جريان موسيقى كشور شــود. نوربخش در ادامه با رد اين اتهام كه خانه موسيقى 
در مواجه با مشكلات موسيقى و موسيقيدانان بى تفاوت بوده ، گفت: ما خيلى از مسائل 
را رسانه اى نكرديم؛ در حالى كه تشخيص ما اين است كه بسيارى از كارها بدون هياهو و 
حاشيه حل شدنى است و اگر به نتيجه نرسيديم بايد آن را رسانه اى كنيم. پس اگر تلاشى 

را رسانه اى نكرديم، به اين دليل نيست كه خانه موسيقى منفعل عمل مى كند.
نوربخش در ادامه تأكيد كرد كه خانه موسيقى پيگير تك تك كنسرت هاى لغو شده بوده 
است و اينكه اين اتفاق رسانه اى نشده دليل بر اين نيست كه خانه موسيقى كارى انجام 

نداده است.
نوربخش درباره بحث بسيار مهم و كليدى تعطيلى آموزش در فرهنگسراها گفت: ما با تمام 
وجود، موضوع تعطيل شدن آموزش موسيقى در فرهنگسراها را پيگيرى كرديم. دوستان 
ما در سازمان فرهنگى - هنرى شهردارى تهران معتقد بودند كه تماميت آموزش موسيقى 
در فرهنگسراها قابل دفاع نيست و به همين بهانه، آموزش را تعطيل كردند. دليل دومشان 

هم اين بود كه اين سازمان با آموزشگاه هاى موسيقى بخش خصوصى رقابت ندارد.
نوربخش از ورود خانه موسيقى به اين مسئله ياد كرد و گفت: از سازمان فرهنگى - هنرى 
شهردارى تهران خواستيم كه اسامى افرادى را كه در فرهنگسراها تدريس مى كنند در 
اختيار ما قرار دهد. بعد ما تك تك اين افراد را رصد كرديم. قاطعانه مى گويم افرادى كه 
آن گونه در اين فرهنگسراها تدريس مى كردند، واجد صلاحيت نبودند. او در ادامه خبر از 
برگزارى  نشست هاى تخصصى مكتب آواز تهران داد و گفت: كلاس هاى موسيقى بعد از 
ماه صفر در فرهنگسراها برگزار خواهد شد. مديرعامل خانه  موسيقى ايران  درباره موضوع 
دخالت ناجا به بحث كيفى كنســرت ها هم گفت: از چند و چون اين ماجرا اطلاع دقيقى 

ندارم و راجع به بحث كيفى كنسرت ها فقط اهل فن مى توانند اعتراض كنند.

بنياد نيشابور همچنان پر قدرت به كار خود 
ادامه مى دهد؟ 

سال هاســت كه بدون درنگ همواره در روزهاى شــنبه 
شاهنامه مى خوانيم. اخيراً و به كوشش چند تن از فرزندان 
بنياد توانستيم اين جلســه ها را به قول امروزى ها آنلاين 
كنيم بنابراين مدتى است روزهاى شــنبه اين كلاس ها 
در سراسر جهان پخش مى شوند. چند كلاس در طبقات 
مختلف تحصيلى در زبان پهلوى داريم و يك كلاس هم براى 
زبان اوستايى برگزار مى كنيم. در سال گذشته بخش اول 
بزرگ ترين كارى كه در زندگى ام انجام دادم به ثمر نشست و 
بخش اول داستان ايران بر بنياد گفتارهاى ايرانى چاپ شد. 
از ديگر فعاليت هايتان چه خبر؟ مشــغول 

نوشتن كتاب هاى ديگر هم هستيد؟ 
هم اكنــون در حال كار كــردن روى جلد دوم همين 
كتاب هســتم. از ســوى ديگر براى پيگيرى تدريس 
اوستا بايد جزوه هايى را حاضر كنم تا به عنوان خودآموز 
زبان اوستايى مورد استفاده قرار بگيرد تا دريچه اى از 
فرهنگ و دانش چند هزار ساله نياكان به طرف فرزندان 

ايران گشوده شود. 
شــيوه آموزش زبان هاى مختلف باستانى ما 
در دانشگاه ها به شــدت از سوى شما مورد انتقاد 
قرار گرفته است. مى خواهم در صورت امكان شيوه 
آموزشى كه بنياد نيشابور در پيش گرفته را با آنچه 

در دانشگاه ها اتفاق مى افتد مقايسه كنيد. 
دانشــگاه هاى ما در آموزش زبان هاى باستانى شديداً به 
دنبال شيوه غربى هستند. در حوزه زبان پهلوى شخصى 
به نام مكنزى پيدا شد كه آدم ديوانه اى بود. از حرف هايى 
كه مطرح كرده و در بيان آن ها كراهت دارم اين ديوانگى 
قابل تشخيص است. اين فرد با ايران جنگيد و تمام متون 
پهلوى را به شــيوه اى خواند كه اصلاً معنا ندارد. در خود 
اروپا هم بعضى از كشور ها و دانشگاه ها از اين شيوه پيروى 
نمى كنند. البته برخى از دانشگاه ها از جمله دانشگاه هاى 
ايران هم از شــيوه او پيروى مى كنند. اين شــيوه غير از 
سردرگمى و ناراحتى براى دانشجويان هيچ چيز ديگرى 
ندارد. دانشجويان با استفاده از اين شيوه هيچ نكته اى از 
زبان پهلوى نمى آموزند. در زبان اوستايى هم دانشگاه ها 
فقط از طريق آموزش دســتور زبان كار مى كنند؛ حال 
آنكه در اين زبان فقط 72 گونه صرفــى نام وجود دارد و 
هيچ وقت هم در گفتار ها به كار نمى رفته است. كسانى 
كه با اين شيوه اوستايى مى خوانند هيچ چيز از اين زبان 

ياد نخواهند گرفت. 
وضعيت مالى بنياد شما به نظر بغرنج مى آيد. 
آن گونه كه از صحبت هايتان شنيدم در پاره اى موارد 
براى پرداخت هزينه هاى آب و برق هم با مشكل 
مواجه مى شويد. شــما تمام وقت خود را در بنياد 
سپرى مى كنيد، در اين شرايط چگونه هزينه هاى 

جارى بنياد تأمين مى شود؟ 
اين خانه را شخصى به نام روان شاد كيخسرو اردشير زارع به 
منظور كار فرهنگى به ما بخشيد. البته او گمان مى كرد قرار 
است اين اتاق دفترى براى نشر بلخ كه وابسته به بنياد است 
باشد. او هيچ وقت گمان نمى كرد تا اين حد ممكن است 
فعاليت بنياد گسترش پيدا كند. وضع مالى بنياد مدت ها بد 
بود، اما هيچ وقت به اين سمت نرفتم كه به پول بينديشم، 
در ادامه به ما از طرف وزارت ارشــاد اجازه نشر داده شد و 
كتاب هايى را چاپ كرديم. فروش اين كتاب ها كما بيش 
مثل جريان يك جوى كوچك شروع به حركت كرد. وقتى 
شاهنامه فردوسى را چاپ كرديم از دهش فردوسى كار مالى 
بنياد هم رگ و روى ديگرى گرفت، به طورى كه دست به 
كار چاپ ساير كتاب ها شديم. من به همين هم راضى هستم 
و بيش از اين را نمى خواهم. فقط دوست دارم آن قدر توانايى 
مالى داشته باشيم كه كتاب ها را چاپ كنيم. گذران زندگى 

اندكى دارم و از اين مسير راضى هستم.
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منبع : سينما تيكت جد       ول فروش فيلم هاى ايرانى د       ر تهران و شهرستان ها (تا دوشنبه 17آذر)

فروش كل (تومان) روز نمايش هفته نمايش تاريخ اكران نام كارگرد       ان نام تهيه كنند       ه نام فيلم
1,343,014,000 28 4 21آبان نرگس آبيار محمدحسين قاسمى- ابوذر پورمحمدى  شيار 143 
222,063,000 28 4 21آبان محمدمهدى عسگرپور منوچهر محمدى ميهمان داريم
935,442,000 56 7 23مهر شهاب حسينى امير سماواتى ساكن طبقه وسط

204,128,000 21 3 28 آبان حسين فرحبخش عبداله عليخانى مستانه
463,877,000 21 3 28 آبان قربان محمد پور آنچه مردان... حسن دادخواه

منبع: دفتر پخش 

606,736,000 26 4 21 آبان كريم آتشى كريم آتشى نطفه شوم

سياوش طهمورث امروز چهارشنبه 19 آذر از  ساعت 19:30  نمايشنامه «اژى دهاك» نوشته بهرام بيضايى را براى دومين بار به 
همراه سارا حسينى در همان تالار رودكى نمايشنامه خوانى مى كند.

سياوش طهمورث امروز چهارشنبه 
همراه سارا حسينى در همان تالار رودكى نمايشنامه خوانى مى كند.

اردشير صالح پور خبر داد
 سه جايزه طراحى لباس، گريم و موسيقى به تئاتر 

فجر اضافه شد
دبير ســى و ســومين جشنواره 
بين المللى تئاتر فجــر از افزوده 
شدن جوايز طراحى لباس، گريم 
و موســيقى در صحنه به جوايز 
بزرگترين رويــداد تئاترى ايران 

خبر داد.
اردشير صالح پور درباره خواسته 
هنرمندان تئاتر و طراحان صحنه و 

لباس درباره افزوده شدن جايزه طراحى لباس به جوايز جشنواره بين المللى تئاتر فجر به 
مهر گفت: طبق خواسته طراحان صحنه و لباس تئاتر تصميم گرفتيم از جشنواره سى 
و سوم تئاتر فجر جايزه طراحى لباس نيز به جوايز اين جشنواره بين المللى تئاتر افزوده 

شود و در رأى هيأت داوران جشنواره، طراحى لباس نيز در نظر گرفته شود.
دبير سى و سومين جشنواره بين المللى تئاتر فجر همچنين از افزوده شدن 2 جايزه 
گريم و موسيقى در صحنه تئاتر نيز به جوايز جشنواره تئاتر فجر خبر داد و يادآور شد: 
موسيقى در صحنه در اولويت  تم هاى جهانى تئاتر است و ما در نظر گرفتيم كه اين جايزه 
نيز در جوايز تئاتر فجر گنجانده شود. او ادامه داد: بنا به درخواست انجمن طراحان ماسك 
و گريم خانه تئاتر مبنى بر ديده شدن بخش گريم در جشنواره بين المللى تئاتر فجر، 

جايزه گريم را هم به جوايز تئاتر فجر اضافه كرديم.

هر آنچه مى خواستيد درباره گالرى دارها بدانيد..˝  رونمايى̋ 

نمايشگاه آثار الهام يزدانيان در گالرى« اُ» 
دومين نمايشــگاه گالرى تازه 
تأســيس˝ اُ̋  با رونمايى كتابى 
هر آنچه مى خواستيد  با عنوان̋ 
درباره گالرى دارهــا بدانيد اما 
جرأت پرسيدنش را نداشتيد˝ 

همراه خواهد بود.
عصر جمعه 21 آذر، نمايشگاه 
«افق رويداد» تازه ترين آثار الهام 

يزدانيان در گالرى «اُ» آغاز به كار مى كند و همزمان با آن، كتاب مصاحبه محور 
«هر آنچه مى خواستيد درباره گالرى دارها بدانيد...» ترجمه شده اركيده درودى، 

مدير اين گالرى، رونمايى مى شود.
در اين نمايشگاه شش نقاشى و 9 طراحى يزدانيان به نمايش درمى آيد؛ اما همزمان 
با اين نمايشگاه، كتاب «هر آنچه مى خواستيد درباره گالرى دارها بدانيد...» نوشته 
« آندريا بلينى»  و ترجمه اركيده درودى توسط انتشارات نظر كه از هفته آتى روانه 
بازار نشر مى شــود به جامعه هنرى معرفى خواهد شد. اين كتاب در قطع جيبى 
مشتمل بر 281 صفحه مصور اســت و پيش تر به چهار زبان ترجمه شده است . 

گالرى اُ در خيابان ويلا ، كوچه خسرو پلاك 46 واقع است.

تور كنسرت رضا صادقى در اروپا و آمريكا 

 آلبوم «فقط گوش كن» منتشر مى شود
    تازه ترين آلبــوم رضا صادقى با 
̋ تا آخر امسال  ف̋قط گوش كن نام 

وارد بازار خواهد شد.
 مدير برنامه هــاى رضا صادقى 
درباره آلبوم جديد اين ســتاره 
محبوب گفت: مــا نزديك به 15 
تراك را به وزارت ارشــاد تحويل 
داديم و هنوز مشخص نشده كه 

چه تعداد از آن در آلبوم قرار خواهد گرفت، اما در تكاپوى اين هستيم كه «فقط گوش 
كن» را تا اواخر امسال وارد بازار كنيم.

على جعفرى همچنين در مورد كنسرت هاى رضا صادقى به هنرآنلاين، گفت: البته 
براى تور كنسرت ها تصميم نهايى گرفته شده و از بهمن ماه در شهرهايى چون: كرمان، 
اراك، اصفهان، رشت، محمود آباد، زاهدان، بوشهر و سارى و اسفندماه تور اروپا و امريكا 

را خواهيم داشت كه كنسرت تهران قبل از تور امريكا برگزار خواهد شد.

در نگارخانه عكاسان جوان افتتاح مى شود

نمايشگاه «به خاطر زندگى» ماندانا رستمى
نمايشگاه عكس ماندانا رستمى 
با عنــوان «به خاطــر زندگى»، 
پنج شــنبه 20 آذر در نگارخانه 

عكاسان جوان افتتاح مى شود.
ماندانا رستمى در اين نمايشگاه 25 
عكس به سبك آبستره با عنوان 
«به خاطر زندگى» را در معرض 

ديد علاقمندان قرار مى دهد. 
آثار اين نمايشگاه تمى اجتماعى دارند و زندگى و رنج هاى باربرهاى بازار تهران را در 
مقابل ديد مخاطب قرار مى دهد. رستمى اما در اين آثار نگاه شاد و سرشار از زندگى اين 

انسان هاى زحمتكش را عكاسى كرده است. 
نمايشــگاه «به خاطر زندگى» از 20 آذر تا 3 دى در نگارخانه عكاسان جوان واقع در 

يوسف آباد، خيابان چهارم، پلاك 3، واحد 3 برپاست.


